
 

 

Skolebestyrelsesmøde 
Tidspunkt:   30.sep 2024 kl. 17-19.30 på Personalerummet 
Mødeleder: Lise Rejnhold Sørensen Referent: Peter Nielsen 
Deltagere:, Maria Louise Ravnholt, Jannie Rasmussen Holdt (måtte gå kl 18), Julie Pape Olsson, Peter Nielsen (medarb rep), Lotte Borg,  Stinna Midtgaard Kjær, Lærke 
Marie Jensen (medarb rep), Lise Rejnhold Sørensen, Lars Neckelmann,  Pernille Wessel  
Fra elevrådet:  
Afbud: Trine Jespersen (suppl), Magda Altinok (suppl), Sine Erlandsen og elevrådet 
 

Dagsorden 

Tid Dagsordenpunkt Fremstilling Referat 

17.00-18.00 Kursus ved Forældre og Skole om at være nye skolebestyrelse  Kristian Skovgård Olsen fra Skole & Forældre 
afholder kurset "Introduktion for nye 
skolebestyrelser"(i forkortet udgave), og svarer på 
spørgsmål fra bestyrelsen: 
 
Folkeskolens hierarki og skolebestyrelsens 
kompetence. Fra folketing via kommunalbestyrelse 
til den enkelte skolebestyrelse. 

- Forretningsordenen tager udgangspunkt i det 
lovmateriale der er udarbejdet af folketinget. 

- Forslag til dagsorden skal fremsendes ellers 
kan der ikke besluttes. Eventuelt er altid en 
mulighed - dog kan der ikke besluttes noget. 

- Skolebestyrelsen er en del af den daglige 
ledelse, der arbejder med principper - der er 
rammerne for den daglige ledelse og skolens 
hverdag. 
Forældrehenvendelser kan minde os om, 
hvor der evt skal være opmærksomhed. Kan 
være principielle emner, som drøftes. 



 

 

- Skolebestyrelsen fastsætter principperne for 
skolens virke. Skolebestyrelsen skal 
godkende skolens budget - med de 
kompetencer man har. 

- Odense Kommunes styrelsesvedtægt vist 
frem. Den findes på kommunens hjemme-
side, den kan man orientere sig i. 

- Skole og Forældre har en hjemmeside der 
kan hjælpe med rigtig meget. Gode råd om 
’tilsyn med skolen’ og principarbejde i 
skolebestyrelsen mm. 

- Skolebørn - udkommer kvartalsvis - et 
tidsskrift der (bør) komme til alle 
medlemmer af skolebestyrelser. 

- Skole og Forældres årsmøde blev 
præsenteret. 

- Skole og Forældre har flere aktiviteter 
kurser, møder både fysiske og som online. 

- Skole og forældre har ligeledes en 
rådgivningsfunktion for elever, forældre og 
skolebestyrelser og skolebestyrelses-
medlemmer. 

- Et punkt er afsluttet, når det har været 
behandlet på et skolebestyrelsesmøde, og kan 
kun genoptages og handles videre på, hvis 
det kommer på dagsorden igen.  

- Skolebestyrelsen kan bede skolens ledelse 
om indsigt i en sag, det kan 
enkeltmedlemmer ikke 

- Skolebestyrelsens arbejder for og 
repræsenterer alle børn og forældre på et 
principielt/generelt niveau 

- Skolebestyrelsens medlemmer repræsenterer 



 

 

ikke enkelte elever og enkeltsager 

18.00-18.15 Pause let mad (rugbrød og pålæg ”smør selv”)   Det blev til pizza ...  

18.15-18.35 Opsummering og overvejelser i forhold til, hvilken betydning 
kurset har for bestyrelsens arbejde og mødernes afvikling 

 Forventningsafstemning - bordet rundt. 
- Muligheder og begrænsninger.  
- Tavshedspligten. Sager skal være anonyme 
- Elevrådet har også to pladser - de skal 

bruges/lyttes til 
- Kigge tilbage på sidste års arbejde 
- At bruge tiden på det vi kan gøre noget ved. 
- Vi skal huske at godkende referatet, det sker 

fremadrettet som første punkt på dagsorden 
- Tid til at debattere, og komme i dybden 
- Detaljeringsgrad, vær opmærksom på hvad 

der er indenfor skolebestyrelsens rammer. 
- Dagsorden er styrende for mødets afvikling. 

Formandskabet udarbejder sammen med 
Skoleleder (Pernille) dagsorden, som 
afspejler årshjul og indkomne forslag under 
hensyntagen til den tidsramme, der er 
udstukket for møderne i bestyrelsen. 

- I ekstraordinært tilfælde kan bestyrelsen eller 
formandskabet beslutte at udskyde et punkt 
til et andet møde, for at give plads til et 
aktuelt punkt 

- Punkter behandles med forskellig 
detaljeringsgrad, arbejdsform og tidsramme. 
Graden af meningsudveksling varierer derfor 
også 

- Formandskabet formulerer spørgsmål til 
overvejelse forud for møderne, med afsæt i 
dagsorden. 



 

 

- Formanden udsender referat umiddelbart 
efter møderne, og anfører i forbindelse 
dermed, hvornår der er deadline for forslag 
til punkter til næste dagsorden. 
 

18.35-19.00 Hvad forstår vi ved forældresamarbejde 
Fælles brainstorm omk. årets arbejde i bestyrelsen, hvad vil vi 
gerne omkring, har vi brug for oplæg fra skolen, viden fra andre 
osv. 

 Der er lagt ’god tid’ ind i skolebestyrelsens årsplan til 
emnet ’forældresamarbejdet’. Det formodes, at der 
kommer udefrakommende forventninger til 
skolebestyrelsens arbejde med forældresamarbejdet. 
Det fornemmes i budgettet og i det arbejde som 
foregår hos undervisningsministeren lige nu. 
 

- Masser af skole-hjem/forældresamarbejde i 
begyndelsen af skoletiden - indskolingen 

- Hvor er der egentlig størst behov for 
forældresamarbejdet? Lad os undersøge det? 

- Principper for skole-hjem-samarbejdet. 
- Som forældre kunne man tænke sig at blive 

mere inddraget i skolens liv. Fælles ansvar. 
- Det er dét vi har med til forældremøderne 

næste år. 
- Princip i Aula-brug?  
- Hvordan kommunikerer skolen? 
- Relevant og meget vanskeligt.  
- Overordnet 
- Tale fællesskabet ind i det her. 
- Tillid - der skal arbejdes med den gensidige 

tillid. 
- Det opleves som om der ’gives slip’ et sted i 

skoleforløbet. 
- Kontaktforældrene - hvordan fastholdes og 

rekrutteres. 



 

 

- Skolebestyrelsens synlighed - sikre fødekæde 
og nye ideer. 

- Hvad giver værdi? For forældrene? 
Eleverne? For skolen? 

- Hvad har skolen behov for? 
Det bliver med stor sandsynlighed på skole-
bestyrelsesmødet i november der arbejdes videre med 
dette emne. 

19.00-19.10 Opsamling omkring bestyrelsens deltagelse på forældre  Godt med synlighed. Nu er der mindst ét kendt 
menneske i skolebestyrelsen. 
 
MED har drøftet og konkluderet. Super god idé og 
rigtig god respons.  
 
Godt at være i sync - personale og skolebestyrelse. 
Faktisk en lettelse at det er en bestyrelsesbeslutning 
og ikke en personalebeslutning med Princip for 
digital dannelse.  
 
Forældrene overvejende ’lykkelige’ over at deres 
børn spiller rundbold, leger og er sammen igen. 
 
Ingen forældreklager. 

19.10-19.20 Kort fra skolen omk. ny ansættelse, indvielse samt manglende 
tek.service mm. 

 To nye ansættelser. 1 lærer - ansættelsessamtale d. 
9/10. 
1 inklusionsvejleder - ansættelsessamtaler d. 29/10. 
Kan nogen fra bestyrelsen deltage? Lars deltager 
29.nov, ingen deltager 9.okt 
 
Officiel ’åbning’ af Velfærdens Fundament med 
Borgmester og to rådmænd. Det gik rigtig godt. 



 

 

 
Velfærdens Fundament har været stor opgave. Det 
har slidt hårdt på det personale der har været 
involveret i større eller mindre grad. 
Det tekniske personale - to personaler - har begge 
opsagt deres stillinger. Pr. 1.11. er vi meget pressede 
på den front. 
 
Vand i kælderen - giver lugtgener. Og det i en grad 
der har givet forældreklager og en bekymring om 
arbejdsmiljøet. 
 
Trafik.  
Bøder - 36 stk. Drøftelse om skolevej, Kochsgade og 
Skibhusvej, optegnelser mv. 
Det hele drøftes næste gang. 
 

19.20-19.30 Evt.  Lise deltager i landsmødet fra Skole og Forældre. 
Julie undersøger ... 
 
Driftsbudget – kan vi få en gennemgang? 
Formandskabet finder en model som kan være 
relevant, 
 
10/10 er der webinar kl. 17 
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